
 Protokół nr 56/2023 

z posiedzenia Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 23 marca 2023 r. w godz. od 16:00 do 17:20 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni członkowie Komisji:   

1. Andrzej Turowski  – Przewodniczący Komisji  

2. Bogdan Bezdziecki  

3. Sylwester Cimochowski  

4. Jacek Niedźwiedzki  

5. Jacek Roszkowski 

6. Anna Ruszewska  

7. Łukasz Wojno  

 

W posiedzeniu udział wzięli:         

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk   

2. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta   

3. Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk  

4. Monika Podziewska – Naczelnik Wydz. Budżetu i Finansów   

5. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydz. Spraw Społecznych i Zdrowia  

6. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. Geodezji i Gosp. Nieruchom 

7. Jerzy Gałązka – po. Naczelnika Ochrony Środowiska  

8. Artur Radzewicz – Naczelnik Wydz. Inwestycji   

9. Kamil Klimek – radny Rady Miejskiej w Suwałkach  

10. Leszek Lewoc – Dyrektor MOPR w Suwałkach   

11.  nadkom. Andrzej Truchan – Naczelnik WPI K.M. Policji w Suwałkach 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 Uwag i sprzeciwu nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli 

następujący porządek posiedzenia: 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 55/2023 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 16 lutego 2023 r. 

2. Zaopiniowanie wniosku Komendy Miejskiej Policji w Suwałkach w sprawie zakupu 

samochodu osobowego.  

3. Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych  

w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu opłaty w 2022 roku.  

4. Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2022 rok. 



5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie obniżenia wysokości wskaźników 

procentowych określających wysokość dodatku mieszkaniowego. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałki na 2023 

rok. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej 

„Kajtek – program dofinansowania do leczenia niepłodności metodą zapłodnienia 

pozaustrojowego dla mieszkańców Miasta Suwałki w latach 2023-2025”. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok.  

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2023-2041.  

10. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 55/2023 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 16 lutego 2023 r. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i wniosków, w związku z tym protokół został przyjęty 

przez aklamację. 

 

Ad pkt. 2  

Zaopiniowanie wniosku Komendy Miejskiej Policji w Suwałkach w sprawie zakupu 

samochodu osobowego.  

– Wniosek stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

  

 Nadkomisarz A. Truchan podziękował za dotychczasowe wsparcie finansowe na 

zakup kamizelek, sprzętu. Poprosił o wsparcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku 

dotyczącego wsparcia finansowego w kwocie 35 tys. zł. na zakupu samochodu osobowego. 

Poinformował, że zakup samochodu poprawi bezpieczeństwo w mieście.  

 Radny J. Roszkowski jakie będzie docelowe przeznaczenie ww. samochodu? 

Nadkomisarz odpowiedział, że ww. auto trafi na Wydziału Patrolowo – Interwencyjnego, 

który realizuje bezpośrednio wszystkie interwencje zgłoszone na terenie miasta.  

 Radny J. Niedźwiedzki podkreślił, że miasto ma kłopoty finansowe i zadał pytanie 

czy miasto stać na finansowanie takiego samochodu? Poinformował, że podczas głosowania 

wstrzyma się od głosu, ponieważ równie dobrze można byłoby przeznaczyć te pieniądze na 

inne cele.  

 Radny B. Bezdziecki zauważył, że nie jest to duża kwota na zakup ww. samochodu.  

 Radna A. Ruszewska dodała, że nie jest to duża kwota i będzie głosowała za 

przyznaniem środków finansowych.  

 

Głosowanie nad Wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 1 radny 

 



Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek Komendy Miejskiej Policji w Suwałkach  

w sprawie zakupu samochodu osobowego.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych  

w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu opłaty w 2022 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

  

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, iż zgodnie z ustawą o planowaniu  

i zagospodarowaniu przestrzennym jest obowiązek przedstawiania okresowo informacji  

o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych w związku z uchwaleniem lub zmianą 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz o wydanych decyzjach  

o naliczeniu opłaty.  

 

Komisja pozytywnie przyjęła Informację Prezydenta Miasta Suwałki  

o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych w związku z uchwaleniem lub zmianą 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz o wydanych decyzjach  

o naliczeniu opłaty w 2022 roku.  

 

Ad pkt. 4 

Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2022 rok. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

  

 Radna A.  Ruszewska zapytała o projekt pn. „Piknik Rodzinny z okazji Odpustu 

Parafii , a później na plakacie znalazła się inna nazwa „Franciszkański Festyn Rodzinny  

z okazji 30-lecia Parafii”. Dlaczego pojawiają się różne nazwy? Radna poprosiła, żeby 

pilnować nazw projektów, ponieważ mieszkańcy oddają swój głos na konkretny projekt.  

Prezydent Cz. Renkiewicz trzeba to sprawdzić i wyjaśnić. Dodał, że uczestniczył w ww. 

wydarzeniu. Poinformował, że trzeba zwrócić na to uwagę. Naczelnik A. Radzewicz 

odpowiedział, że nazwy projektów nie są sprawdzane, a jeśli nastąpiła jakaś zmiana, to 

należy ją wyjaśnić. Nadmienił, że tytuł projektu powinien być jednoznaczny z etapu 

głosowania i ten sam na etapie realizacji.  

 

Komisja pozytywnie przyjęła Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego za 2022 rok. 

 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie obniżenia wysokości wskaźników 

procentowych określających wysokość dodatku mieszkaniowego. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 

 



 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że zasady przyznawania dodatków 

mieszkaniowych zmieniły się od 1 lipca 2021 roku. Przedstawił analizę wydatków w latach 

2020-2022 i 2023. Dodał, że obniżka będzie dotyczyła wnioskodawców, którzy złożą wnioski 

po wejściu w życie powyższej uchwały. Gospodarstwa domowe, którym przyznano dodatek 

mieszkaniowy na dotychczasowych zasadach będą otrzymywać dodatek w niezmienionej 

wysokości zgodnie z wydaną decyzją o przyznaniu dodatku mieszkaniowego.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 4 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 3  radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie obniżenia wysokości 

wskaźników procentowych określających wysokość dodatku mieszkaniowego. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta 

Suwałki na 2023 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Miasta Suwałki na 2023 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki zdrowotnej 

„Kajtek – program dofinansowania do leczenia niepłodności metodą zapłodnienia 

pozaustrojowego dla mieszkańców Miasta Suwałki w latach 2023-2025”. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz zgodnie z uchwalą ze stycznia 2022 roku został 

opracowany i przygotowany Program Polityki Zdrowotnej, który został zaopiniowany przez 

Zespół do Spraw Zdrowia, ale również przez Agencję Oceny Technologii Medycznych  

i Taryfikacji w Warszawie. 

  



 Prezydent R. Rynkowski przedstawił zmiany, które dotyczyły warunków technicznych 

dot. wskaźników i zapisów technicznych, które nie miały wpływu na kształt całego programu. 

Natomiast były też takie warunki, które zdaniem Agencji należało rozważyć, jednym z nich 

było dopuszczenie poza parami, które są w związkach małżeńskich w rozumieniu kodeksu 

cywilnego. Zdaniem Agencji należało wziąć pod uwagę rozszerzenie tego również na związki 

partnerskie. Nie był to warunek konieczny do spełnienia, ale po dyskusji i rozważeniu 

pozostał w tym kształcie, w którym został Agencji zaproponowany czyli jest tylko możliwość 

dofinansowania par, które są w związku małżeńskim w rozumieniu kodeksu cywilnego. 

Agencja zwróciła również uwagę na to, że w programie przewidziane jest tylko i wyłącznie 

mrożenie komórek jajowych (nie ma mowy o mrożeniu zarodków). Agencja wskazywała jako 

warunek do rozważenia zapewnienie parom dofinansowania mrożenia komórek jajowych  

w perspektywie lat 10. Wychodziłoby poza ramy programu i nie jest to możliwe do 

dofinansowania przez samorząd i tego warunku również nie ma.  

 Prezydent Cz. Renkiewicz poruszył kwestie finansowania ww. programu. 

Poinformował, że środki, które były kierowane na szczepienia HPV mogłyby zostać 

przekierowane na realizację omawianego programu.  

 Radny B. Bezdziecki zaproponował, że może warto byłoby poczekać do rozstrzygnięć 

legislacyjnych, ponieważ do laski marszałkowskiej wpłynął obywatelski projekt związany  

z in-vitro. Natomiast oszczędności z tytułu szczepień HPV można przekierować również na 

inne zadania np. na upadający klub sportowy, czy na samochód patrolowy. Natomiast 

omawiany program jest trochę wprowadzany na siłę.  

 Radna A. Ruszewska odniosła się do wypowiedzi przedmówcy, iż ciągle radni muszą 

analizować i zastanawiać się na jakie wydatki przekazać pieniądze z budżetu miasta.   

 Radny Ł. Wojno zapytał ile środków zostanie w budżecie miasta na realizację 

programu szczepień HPV. Prezydent R. Rynkowski odpowiedział, że w roku bieżącym  

w budżecie miasta na realizację programu szczepień HPV było przeznaczone 140 tys. zł. 

Radny Ł. Wojno dodał, że jest za nowymi technologiami medycznymi, które w jakiś sposób 

ułatwiają ludziom życie. Zapytał czy wydatki związane z wejściem programu w roku 2023, 

a jest to kwota około 80 tys., czy one są niezbędne w sytuacji jaka dotyka samorząd? 

Zaproponował aby kwoty z HPV przeznaczyć na opłaty za śmieci. Radny poinformował, że 

wstrzyma się od głosowania ze względów finansowych.   

 Radny S. Cimochowski dodał, że istotniejszą sprawą jest urodzenie się dziecka  

z takiego programu niż kolejne trzy drogi, czy wyremontować chodniki. Taka kwota jest mało 

znacząca w takim przypadku.  

 Radny K. Klimek podkreślił, że działania samorządu są spójne z działaniami rządu, 

gdzie na pierwszym miejscu stawia rodzinę. Przedstawił statystyki i dane mówiące o tym, że 

społeczeństwo chce aby państwo pomagało finansowo parom, które chcą skorzystać  

z procedury zapłodnienia pozaustrojowego.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 3 radnych 

przeciw                                       – 3 radnych 

wstrzymało się od głosu             – 1 radny 

 



Komisja nie wypracowała opinii w sprawie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

programu polityki zdrowotnej „Kajtek – program dofinansowania do leczenia 

niepłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla mieszkańców Miasta Suwałki 

w latach 2023-2025”. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 A.Cyran Skarbnik Miasta przedstawiła i omówiła zmiany planu dochodów  

w poszczególnych działach: transport i łączność, związane z realizacją zadania – Budowa 

ul. Hiszpańskiej. W dziale gospodarka mieszkaniowa, administracja publiczna, 

bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – związane z pomocą humanitarną 

uchodźcom z Ukrainy. W dziale oświata i wychowanie związane z urealnieniem planu 

dochodów w placówkach oświatowych, pomoc społeczna – związane z dofinansowaniem 

kosztów zatrudnienia osób bezrobotnych w Domu Pomocy Społecznej „Kalina” jest to 

umowa z Powiatowym Urzędem Pracy. Zwiększenie kwoty w dziale kultura fizyczna jest to 

związane z realizacją zajęć sportowo–rekreacyjnych w suwalskich szkołach. Natomiast 

zmiany wydatków dotyczą między innymi: działu transport i łączność, gospodarka 

mieszkaniowa, działalność usługowa, administracja publiczna, oświata i wychowanie, 

ochrona zdrowia. Skarbnik poinformowała, że zostaną przedstawione przed sesją 

autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2023 rok.  

 Radny S. Cimochowski czy subwencja oświatowa jest mniejsza? Naczelnik  

M. Podziewska odpowiedziała, że tak została zmniejszona subwencja oświatowa w 

porównaniu do kwoty, która została przyjęta do uchwały budżetowej w miesiącu grudniu 

łącznie o 657 tys. zł. 

 Radny Ł. Wojno zapytał o krótko terminową pożyczkę. Naczelnik M. Podziewska 

dot. upoważnienia, które otrzymuje p. prezydent od Rady Miejskiej do zaciągania kredytów 

i pożyczek. Jest to kredyt, który finansuje deficyt przejściowy i jest to kredyt krótkoterminowy.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 2 radnych  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta 

na 2023 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Miasta Suwałki na lata  2023-2041.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 



 A.Cyran Skarbnik Miasta projekt uchwały dot. zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej obejmuje zmiany wynikające z uchwały budżetowej oraz aktualizacji wykazu 

przedsięwzięć.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 2 radnych  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata  2023-2041.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Wolne wnioski. 

 

1. Radny J. Roszkowski zgłosił wniosek o możliwości uczestnictwa w pracach komisji 

zdalnie.  Przewodniczący Komisji odpowiedział, że na następną komisję doprecyzuje i 

komisja dopiero wtedy przegłosuje przedstawiony wniosek.  

 

2. Radny J. Roszkowski zapytał o rządowy program dofinansowania do remontów zabytków 

w mieście Suwałki? Jakie zostało zastosowane kryterium w wyborze wniosków? Prezydent 

Cz. Renkiewicz odpowiedział, że do końca marca jest termin składania wniosków. Miasto 

złoży 10 wniosków do programu odnowy zabytków w ramach Polskiego Ładu. Miasto 

składa 5 wniosków a pozostałe 5 składają pozostali właściciele. Miejskie obiekty 

zabytkowe to: I LO, Szkoła Podstawowa Nr 9, Kościuszki 45 -budynek byłej poczty oraz 

dwa budynki mieszkalne jeden na ul. Kościuszki a drugi na ul. Noniewicza. Pozostałych 

5 propozycji zostały wyłonione w ramach ogłoszonego naboru. Wpłynęło 19 wniosków, 

została powołana Komisja do oceny tych wniosków, oraz zostały przedstawione i przyjęte 

kryteria do oceny ww. wniosków.  Komisja po obradach przedstawiła listę rankingową 

wraz z punktacją danego wniosku. Następnie przedstawione wnioski należy podpisać  

i złożyć do Banku Gospodarstwa Krajowego. Miasto posiada również swoją pulę 100 tys. 

zł. na fundusz ochrony zabytków.  

 

3. Radny J. Niedźwiedzki jaka jest przewidziana kwota na tegoroczną organizację 

 Air Show? Prezydent odpowiedział, że nie ma przeznaczonych środków na Air Show. 

Natomiast w budżecie miasta są przewidziane środki na koncert otwarcia lata. 

Organizacja Air Show przewidziana jest w tym kierunku, aby na Air Show pozyskać środki 

zewnętrzne. Ubiegłoroczni sponsorzy, którzy wspierali organizację Air Show 

zadeklarowali swoją pomoc również w roku bieżącym.   

 

 

 

 

 



 

Wniosków więcej nie zgłoszono.  

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji oraz 

zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Turowski 

 

 

 

 
Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach
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